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 65 
Agenda  

 

1.  Opening en mededelingen 

 

De voorzitter opent de vergadering om 18.15 uur en heet alle aanwezigen welkom in de 70 
vergadering, met een speciaal welkom aan mevrouw Lagerveld (VVD) na een periode van 

afwezigheid vanwege de geboorte van haar twee zoons. Mw. Van Rooij (PvdA) wordt 

gefeliciteerd met de geboorte van haar kleinzoon. De vergadering vindt weer plaats in de 

Statenzaal, omdat de opstelling in de Wilhelmina van Pruijssenzaal  voor het debat niet ideaal 

is. De volgende leden hebben zich afgemeld: dhr. A. van Liere (PvdD), mw. S. Klaassen (D66), 75 
dhr. N. Kaptheijns (PVV), dhr. A. Hietbrink (GL) en dhr. B.I.M. Bouberg Wilson (ONH). Er hebben 

zich geen insprekers aangemeld. De voorzitter meldt de spreektijden voor de fracties. Aan de 

commissie wordt een presentatie aangeboden door de loods Herbestemming die kan 

plaatsvinden van 17.30 tot 18.00 uur op 22 januari 2018 voorafgaand aan de 

commissievergadering. De commissie gaat hiermee akkoord. De voorzitter verzoekt de 80 
commissieleden werkbezoeken zoveel mogelijk bij te wonen want een geringe opkomst leidt 

tot grote teleurstelling bij de mensen die het organiseren. De evaluatie van de 

agendacommissie vindt dit najaar plaats en betreft het functioneren van de commissie, het 

BOB-model en de daarbij behorende toolbox. De eerste stap van de evaluatie is een digitale 

enquête en de tweede stap bestaat uit interviews met commissieleden. De leden worden 85 
opgeroepen om aan de enquête deel te nemen. De enquête wordt deze week toegestuurd.  

 

Gedeputeerde Tekin heeft twee mededelingen. Begin november zal de commissie 

geïnformeerd worden over de stand van zaken van de recreatieschappen naar aanleiding van 

de Statenconferentie. Hij stelt voor in januari samen met de commissie NLM een BOT-overleg 90 
te organiseren over het vervolg en dan met name gericht op de balans tussen natuur en 

recreatie. Er is gestart met de evaluatie van de werkambassadeur die in januari in de 

commissie besproken wordt. Het contract met de werkambassadeur loopt tot 1 januari 2018. 

Daar zit een kleine overlap.  

 95 
Mevrouw Haagsma (CDA) constateert dat de Staten besluiten over het al dan niet verlengen 

van het contract van de werkambassadeur terwijl de evaluatie pas in januari wordt voorgelegd. 

GS waren verzocht de evaluatie af te ronden voordat het contract afloopt en dat is niet het 

geval. Zij hoopt dat de gedeputeerde een praktische oplossing vindt en deze schriftelijk zal 

toelichten.    100 
 

Gedeputeerde Tekin bevestigt dat de evaluatie voor 1 januari zal worden afgerond. Hij zal een 

en ander schriftelijk aan de commissie bevestigen.  

 

2. Inloophalfuur  105 
 

Er hebben zich geen insprekers gemeld.   

 

3. Vaststellen agenda, verslag van 11 september 2017, Strategische Statenagenda en 

moties- en toezeggingenlijsten 110 
 

Vaststellen agenda 

Vanwege de aanwezigheid van alle leden van GS wordt agendapunt 7.a. als eerste behandeld. 

Er blijken geen vragen te bestaan, dus de voordracht nieuwe verordening behandeling 

administratieve geschillen Noord-Holland 2017 wordt als hamerstuk doorgeleid naar PS. 115 
 

Mevrouw Keur (CDA) verzoekt om naar aanleiding van de brief van GS punt 13.g. van de C-

agenda vandaag te bespreken. De voorzitter constateert dat de commissie hiermee akkoord 

gaat. Dit onderwerp wordt geagendeerd onder agendapunt 7.a. De agenda wordt gewijzigd 

vastgesteld. 120 
 

Vorige verslag d.d. 11 september 2017 

Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld.  

 

Strategische Statenagenda 125 
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De Strategische Statenagenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 

 

Moties en toezeggingenlijsten 

Er zijn geen vragen.  

 130 
4. A-agenda Algemeen 

 

4.a. Begroting 2018, Memorie van Antwoord en Audit Opvolging per 1 september 2017 

4.a.1. Brief GS inzake Mid Term Review (MTR) van het uitvoeringsprogramma bij het 

coalitieakkoord en de second opinion op de MTR  135 
 

Mw. Bezaan (PVV) constateert dat uit het antwoord op een technische vraag over 

onttrekkingen voor de circulaire economie en duurzame mkb-innovatie van 7 miljoen euro 

voor 2018, bijna 5,5 miljoen euro in 2019 en 2,4 miljoen euro in 2020 GS niet concreet 

kunnen aangeven wat deze onttrekkingen de burgers gaan opleveren aan werkgelegenheid in 140 
de periode 2018 – 2020. Hoe kan worden bepaald of deze investeringen positieve effecten 

opleveren voor werkgelegenheid of andere zaken die van belang zijn voor de burgers?  

 

Mw. Boelhouwer (SP) vraagt waarom in 2018 geen ambtsbezoeken van de CdK zijn gepland.   

 145 
Mw. Van Rooij (PvdA) heeft het antwoord hierop gelezen in de schriftelijke beantwoording. 

 

De voorzitter meldt dat dit de eerst beantwoorde vraag in de MvA is.  

 

Mw. De Meij (50plus) vraagt voor welke activiteiten in havens gelden van HIRB beschikbaar 150 
worden gesteld. Naar aanleiding van de audit en de aanbevelingen vraagt zij of meetbaar 

hetzelfde is als betrouwbaar.   

 

Dhr. Wiesehahn (VVD) is blij met de extra gelden voor glasvezel en economische 

ontwikkelingen in de Kop van Noord-Holland, de extra inzet voor circulaire economie en 1 155 
miljoen euro voor het Techport Innovation Warehouse in IJmuiden. De VVD ziet graag een 

doorvertaling naar resultaten voor recreatief ondernemerschap bij de Oostelijke Vechtplassen. 

Er wordt 690.000 euro extra beschikbaar gesteld voor het Schiphol Logistics Park. Wat is hier 

de reden van? Extra dekking van de operationele en juridische kosten PDNH: bij het opzetten 

van het fonds is ervan uitgegaan dat deze kosten uit het fonds bekostigd zouden kunnen 160 
worden, maar uit de begroting blijkt dat dat juridisch niet is toegestaan. Dit was toch al 

bekend in de organisatie bij het opzetten van andere fondsen, dus waarom is dat niet eerder 

voorzien? Betekent dit dat het fonds met 550.000 euro per jaar verruimd wordt om projecten 

te financieren? In het regeerakkoord zit een aantal kansen voor de provincie (naast een kleine 

bedreiging). Er wordt extra geld beschikbaar gesteld voor experimenten voor clustering van 165 
voorzieningen in krimpregio’s. Ziet de gedeputeerde kans om de Kop van Noord-Holland en 

West-Friesland te betrekken in de aanloop naar de uitwerking van dit plan? Kunnen GS 

aangeven of zij zich gaan beraden op de maatschappelijke dienstplicht die ingevoerd wordt? 

Er wordt door het kabinet een fonds in het leven geroepen voor economische ontwikkeling, 

dat voor een groot deel bestemd is voor Groningen in het kader van de 170 
aardbevingsproblematiek, maar een ander deel komt beschikbaar voor andere regio’s. Het is 

goed om vooruit te denken over projecten waarmee aanspraak kan worden gemaakt op deze 

middelen. Leefomgevingsrisico’s van hoge veedichtheid: het kabinet wil komen tot een 

oplossing van de hiermee gepaard gaande risico’s, met name in Noord-Brabant. Worden de 

varkenshouderijen in Noord-Holland in deze regeling betrokken? Zie de gedeputeerde hier 175 
mogelijkheden voor? Open data: GS zouden een voorstel toesturen. Wat is de status en 

wanneer wordt het voorstel toegestuurd?  

 

Mw. De Meij (50plus) meldt dat GS in de commissie M&F hebben toegezegd per commissie 

een overzicht op te stellen van de effecten voor de provincie van het regeerakkoord.  180 
 

Dhr. De Groot (D66) constateert dat in het regeerakkoord vermeld staat dat de provincie 

actief moet optreden ten aanzien van gemeenten die afhankelijk zijn van gemeenschappelijke 

regelingen, met het oog op de Arhi-procedure. Zijn de middelen die hiervoor in de begroting 

zijn opgenomen, voldoende? Hij sluit zich aan bij de VVD voor de gestelde vragen over de 185 
begroting. 
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Mw. Van Rooij (PvdA) vraagt een reactie van GS op het regeerakkoord en hun verwachtingen 

ten aanzien van de gevolgen voor de begroting. Zij spoort GS aan proactief te reageren op het 

in het regeerakkoord vermelde nationale klimaat- en energieakkoord en de regionale aanpak.  190 
 

Mw. Keur (CDA) meldt dat haar aanvullende vragen in andere commissies aan de orde zijn 

geweest.  

 

Dhr. Remkes meldt dat de ambtsbezoeken aan de orde zijn in antwoord 2. In elke 195 
raadsperiode bezoekt hij een keer alle gemeenten. Na de gemeenteraadsverkiezingen in 2018 

zal de nieuwe ronde begin 2019 gepland worden. Meetbaar en betrouwbaar zijn begrippen 

die niet in alle opzichten gelijklopen, de termen dekken elkaar niet helemaal, maar 

meetbaarheid is een redelijke indicatie van betrouwbaarheid. 

 200 
Mw. De Meij (50plus) gaat er niet vanuit dat de informatie niet betrouwbaar is, maar PS 

hebben een controlerende taak bij de besteding van gelden, maar een aantal doelen in de 

begroting is bijna niet controleerbaar en moeilijk te meten.  

 

Dhr. Remkes bevestigt deze veronderstelling. Hierbij kan bijvoorbeeld gedacht worden aan 205 
het ‘welbevinden van de Noord-Hollanders’ want dat zijn subjectieve gevoelens. Hier kan een 

enquête over gehouden worden of het Sociaal Cultureel Planbureau kan ingeschakeld worden. 

Niet alles is in dezelfde mate meetbaar en dat is voor PS een lastige kwestie. 

 

Dhr. Wiesehahn (VVD) vraagt naar de communicatie rondom open data.  210 
 

Dhr. Remkes meldt dat deze vraag wordt beantwoord door dhr. Loggen. 

 

Gedeputeerde Bond is blij met de welvaarts- en welzijnsmonitor in de economische agenda en 

de barometer is een goed instrument om het welbevinden in beeld te brengen. Hierdoor 215 
ontstaat een bepaald gevoel bij de cijfers. De toezegging in de commissie M&F betreft de 

analyse van IPO van de consequenties voor de provincie en die komt ook naar de Staten. 

Noord-Holland ontvangt 9% van de gelden in de verdeling die met de provincies is gemaakt. In 

de analyse zit een aantal onderdelen gekoppeld aan het regeerakkoord die heel interessant 

zijn voor de provincie. Het is vanzelfsprekend dat wordt voorgesorteerd op het 220 
regeringsbeleid.   

 

Dhr. Wiesehahn (VVD) verzoekt de specifieke zaken en kansen voor deze commissie op een 

rijtje te zetten en in de volgende vergadering te bespreken. 

 225 
Gedeputeerde Bond zegt dit toe ten aanzien van zijn eigen portefeuille. Het gaat dan over het 

topsectorenbeleid en projecten voor de Kop en West-Friesland. GS zeggen toe een integrale 

schriftelijke reactie te geven op de IPO-analyse en op het regeerakkoord ten aanzien van de 

gevolgen voor de provincie. Provinciaal fonds Duurzame economie Noord-Holland: het bedrag 

van 1,9 miljoen euro dat ten onrechte was begroot voor de kosten, is teruggestort in het 230 
fonds en wordt ingezet voor projecten. Vanaf nu worden de 550.000 euro zoals het hoort 

vanuit de algemene middelen ingezet. HIRB is uitgebreid met de haventerreinen. Zij kunnen 

nu ook gebruik maken van het geld voor herstructureringsactiviteiten zodat voorkomen wordt 

dat nieuwe haventerreinen worden aangelegd. Overigens zijn natte bedrijventerreinen niet 

vergelijkbaar met droge bedrijventerreinen. In Noord-Holland zitten gelukkig geen 235 
varkensbedrijven die in aanmerking zouden komen voor de regeling rondom de veedichtheid. 

 

Gedeputeerde Van der Hoek meldt in antwoord op de PVV dat er beslist nieuwe 

werkgelegenheid voortkomt uit circulaire economie en verduurzaming, maar helaas kan niet 

concreet en exact worden gemeten hoeveel arbeidsplaatsen ontstaan. Als voorbeeld wordt 240 
verduurzaming van de woningvoorraad genoemd die sowieso tot meer banen leidt. De 

genoemde bedragen zijn bestemd voor programma’s en fondsen. Binnenkort wordt PIM 

gelanceerd, Programma Investeringsgereedheid Innovatief MKB, om het mkb en startups te 

helpen om tot gerichte ontwikkelingen te komen. Deze resultaten zijn concreter meetbaar. Te 

zijner tijd wordt de evaluatie van de resultaten van deze programma’s aan de commissie 245 
toegestuurd. Op dit moment is nog niet duidelijk of de gelden voor Arhi-processen in het 

kader van uitbreiding van de provinciale werkzaamheden wel of niet voldoende zullen zijn, 

maar er wordt vanuit gegaan dat dat wel het geval is. Mocht het niet zo zijn, dan komt de 

gedeputeerde terug bij de commissie.  
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 250 
Gedeputeerde Loggen meldt dat binnenkort in de commissie RWW/NLM gesproken gaat 

worden over het gebiedsakkoord Oostelijke Vechtplassen. In de verdere uitwerking – die 

overigens primair in de commissie RWW/NLM besproken wordt – zullen de projecten nader 

aan de orde komen. De vraag over open data van de VVD zal schriftelijk worden beantwoord. 

 255 
Tweede termijn 

 

Mw. Bezaan (PVV) blijft het vreemd vinden dat niet kan worden aangegeven wat een 

investering concreet oplevert. Waar blijft het geld en wat wordt ermee gedaan? Dat blijft 

volledig onduidelijk.  260 
 

Mw. De Meij (50plus) sluit zich hierbij aan, want het is vreemd dat niet meetbaar blijkt te zijn 

of de beoogde doelen behaald worden met geïnvesteerd geld. Dan kan met net zo goed 

besluiten gewoon te stoppen met deze investeringen.   

 265 
De voorzitter adviseert om deze vraag naar de rekeningencommissie te leiden.   

 

Dhr. Wiesehahn (VVD) ziet de terugkoppeling van het regeerakkoord met betrekking tot EEB 

tegemoet. Hij herhaalt zijn vraag over de extra investering van 690.000 euro voor het 

Schiphol Logistics Park. Hij ziet te zijner tijd de beoogde resultaten voor recreatief 270 
ondernemerschap bij de Oostelijke Vechtplassen tegemoet. Bij open data gaat het erom dat 

alle Stateninformatie uiteindelijk open en digitaal beschikbaar komt. Daar zou een voorstel 

voor komen.  

 

Dhr. De Groot (D66) zal een nadere reactie geven bij MTR en een voorstel doen voor de 275 
economische agenda.  

 

Mw. Van Rooij (PvdA) gaat ervan uit dat het MTR niet als apart agendapunt aan de orde komt.  

 

De voorzitter bevestigt deze veronderstelling. 280 
 

Gedeputeerde Van der Hoek heeft gereageerd op de vraag van de PVV, namelijk om vooraf 

concreet aan te geven wat er tot en met 2020 qua werkgelegenheid wordt gerealiseerd. Dat is 

onmogelijk, want nu worden allerlei programma’s gestart en pas later kan geëvalueerd 

worden wat de opbrengsten zijn. De andere rol van de provincie betreft het optreden als 285 
verbinder en het stimuleren van samenwerking tussen bedrijven en in dit geval is het 

onmogelijk om aan te geven hoeveel banen dit concreet heeft opgeleverd. Waar mogelijk, 

wordt dit inzichtelijk gemaakt, maar aan de voorkant kan deze vraag sowieso niet beantwoord 

worden.  

 290 
Gedeputeerde Bond is van mening dat het programma ‘Amsterdam bezoeken, Noord-Holland 

zien’ heeft geleid tot een omzetstijging van 300.000 euro in Noord-Holland. Dat resultaat is 

juist wel meetbaar, evenals het extra aantal banen in het toerisme.  Over een periode van vijf 

jaar gaat het over een totale omzetstijging van 1 miljard euro en daaraan gekoppeld kan 

uitgerekend worden hoeveel banen dit heeft opgeleverd. 295 
 

Mw. De Meij (50plus) merkt op dat het niet alleen gaat over het aantal banen dat het 

programma ‘Amsterdam bezoeken, Noord-Holland’ zien, oplevert. Zij heeft namelijk nog niet 

kunnen vaststellen dat de toeristische druk in Amsterdam is afgenomen door dit programma.  

 300 
Gedeputeerde Bond concludeert dat de groei van het toerisme gewoon doorgaat, maar het 

programma ‘Amsterdam bezoeken, Holland zien’ heeft er zeker toe geleid dat toeristen ook 

de rest van de provincie gaan bezoeken. De vraag over het bedrag van 690.000 euro voor SLP 

wordt schriftelijk beantwoord.  

 305 
Gedeputeerde Loggen bevestigt dat de vraag over de open Stateninformatie schriftelijk zal 

worden beantwoord door de juiste portefeuillehouder.  

 

De voorzitter meldt dat het verslag van deze bespreking wordt gevoegd bij de 

begrotingsbehandeling  in PS.  310 
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5. Rondvraag portefeuille dhr. Loggen en terugkoppeling deelname gemeenschappelijke 

aangelegenheden en Europa 

 

Er zijn geen vragen.  315 
 

6. Rondvraag portefeuille dhr. Tekin en terugkoppeling deelname gemeenschappelijke 

aangelegenheden en Europa  

 

Mw. Kocken (GL) refereert aan het artikel in het Haarlems Dagblad van afgelopen week over 320 
de financiële situatie van recreatieschap Spaarnwoude met de titel ‘Spaarnwoude stuurloos, 

bijna blut’. Kan de gedeputeerde de commissie informeren? 

 

Gedeputeerde Tekin meldt dat dit voortvloeit uit het rekenkameronderzoek dat is 

gepresenteerd op 20 september jl. tijdens de Statenconferentie. In november komt dit in de 325 
commissie op de agenda.  

 

7. A-agenda Energie, Duurzaamheid, Circulaire Economie, Bestuur, Culturele 

Infrastructuur, Inkoop (algemeen) en Archieven (Remkes/Van der Hoek) 

 330 
7.a. Voordracht nieuwe verordening behandeling administratieve geschillen Noord-Holland 

2017 

 

De voorzitter concludeert dat deze voordracht als hamerstuk naar PS wordt doorgeleid.  

 335 
7.a.2 Instelling fonds Herbestemming 

 

Mw. Keur (CDA) bedankt GS voor de brief van 28 september en 11 september jl. Het CDA is 

blij met de samenwerkingsovereenkomst met het NRF, het Nationaal Restauratie Fonds. 

Wanneer vooraf alle risico’s inzichtelijk waren geweest toen het voorstel vorig jaar werd 340 
aangeboden, dan was het nog maar de vraag of het CDA hiermee had ingestemd. Het CDA 

had moeite met het volledig revolverend maken van het fonds en de motie ter zake is 

ingetrokken na de toezegging van de gedeputeerde dat na een jaar, eind 2017, PS zouden 

worden betrokken bij de voortgang en dat er tijdig bijgestuurd kon worden. Zij verzoekt het 

college om PS uiterlijk in april 2018 te informeren over de stand van zaken aangezien er nu al 345 
gegadigden zijn voor het fonds. In de brief van 11 oktober wordt gesproken over een 

evaluatie na een jaar. Het CDA verzoekt om in april 2018 ook geïnformeerd te worden over 

eventuele combinaties van leningen en subsidies. Waarom is geen gedegen onderzoek gedaan 

naar alle mogelijkheden en onmogelijkheden over verbreding van de opdracht aan NRF 

alvorens een voorstel aan PS ter besluitvorming voor te leggen? De constructie is 350 
gecompliceerd, maar dat is nooit uit het voorstel gebleken. In 2017 heeft het NRF pas fiscaal 

advies ingewonnen, terwijl het beleid in het najaar van 2016 is vastgesteld. Dit had moeten 

plaatsvinden vóór besluitvorming. Er is voor gekozen om PS op 18 juli jl. niet te informeren 

over een klein maar wel ingrijpend risico. Waarom is dit niet met PS gecommuniceerd? Kunnen 

GS het besluit eigenstandig aanpassen? Hoe worden potentieel geïnteresseerden bereikt en 355 
geïnformeerd over het fonds? Hebben alle monumenteigenaren een eerlijke kans of geldt het 

principe ‘wie het eerst komt, het eerst maalt’.  

 

Dhr. Wiesehahn (VVD) deelt de zorgen van het CDA.  

 360 
Gedeputeerde Van der Hoek zegt toe in antwoord op de vraag over de revolverende werking 

dat PS in april 2018 worden geïnformeerd over de stand van zaken van de aanvragen, hoe 

vaak de lening is gehonoreerd evenals over de verbinding tussen subsidies en leningen tot en 

met maart 2018. De vraag waarom het risico niet eerder is onderkend, ligt in het feit dat eerst 

is gekeken naar de werkwijze van andere provincies. Die bieden leningen aan, maar daar is in 365 
Noord-Holland niet voor gekozen omdat men geen langjarige leningen op de balans wil 

hebben. Vandaar dat is gekozen voor de waardeoverdrachtvariant. Er is vooral onderzocht of 

sprake zou zijn van staatssteun bij de overeenkomst van de provincie met NRF en bij de 

overeenkomst van NFR met de monumenteigenaren en dat was niet het geval. NRF heeft 

vervolgens zelf een toets uitgevoerd in relatie tot de Belastingdienst en rond 18 juli is aan GS 370 
gemeld dat het risico bestond dat een kwart betaald zou moeten worden aan de 

Belastingdienst. GS moesten daarna eerst zelf onderzoek doen naar een andere constructie 

alvorens PS te informeren. Daarom is conform de belastingregels uiteindelijk toch gekozen 
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voor een langlopende lening omdat het risico van staatssteun hier niet bestaat. Hierover is 

afgelopen week een nieuw besluit genomen. De uitvoeringsregeling kan ingezien worden op 375 
de website en deze wordt bekendgemaakt via het PNH-plan, het steunpunt en via de Loods 

Herbestemming en ook op ambtelijk niveau. Iedere aanvraag wordt op zichzelf beoordeeld en 

het loket is 24 uur per dag open. De looptijd is tot 2030 en in 2060 moet alles terugbetaald 

zijn.  

 380 
Mw. Keur (CDA) heeft de indruk dat er één risico in beeld is gebracht maar andere latente 

risico’s niet en daardoor is vertraging opgetreden. Zij gaat ervan uit dat er degelijke 

risicoanalyses plaatsvinden voordat voordrachten aan PS worden voorgelegd. 

 

Gedeputeerde Van der Hoek heeft de risicoanalyse zo goed mogelijk uitgevoerd, maar dat 385 
was met name gericht op het grootste risico, namelijk dat sprake zou zijn van staatssteun. De 

relatie met de Belastingdienst was meer een verantwoordelijkheid van de andere partij maar 

ook voor hen was dit een nieuw aspect. Idealiter had dat eerder in kaart moeten worden 

gebracht en had men sneller resultaat kunnen boeken.  

 390 
7.b. Rondvraag portefeuille dhr. Remkes en terugkoppeling deelname gemeenschappelijke 

aangelegenheden en Europa  

 

Er zijn geen vragen.  

 395 
7.c. Voordracht PS Erfgoedverordening NH 2017 

 

Gedeputeerde Van der Hoek meldt vanuit de actieve informatieplicht dat de provincie het 

bevoegd gezag is voor de instandhoudingsplicht en dat was over het hoofd gezien bij de 

overdracht van taken naar de Omgevingsdienst. Dit moet dus nog geregeld worden met de 400 
Omgevingsdienst. Overigens is dit in de afgelopen tien jaar slechts één keer voorgekomen.  

 

Mw. Keur (CDA) vraagt welke handhavingsmiddelen de provincie ten dienste staan in het 

kader van de onderhoudsplicht van monumenten.  

 405 
De heer Wiesehahn (VVD) vraagt waarom in de nieuwe verordening ‘ambtshalve’ is 

toegevoegd en de mogelijkheid voor GS om een besluit tot wijziging van aanwijzing van een 

beschermd monument of beschermde structuur te nemen. Betekent dit een lichte verschuiving 

in de besluitvormingsbevoegdheid van PS naar GS? 

 410 
Gedeputeerde Van der Hoek meldt dat in het kader van handhaving eerst een gesprek wordt 

gevoerd, daarna volgt een aanschrijving en dan wordt een dwangsom opgelegd. De 

betreffende bevoegdheid lag al bij GS en daar is niets in gewijzigd. Aangezien het uitvoering 

betreft, is dit een taak van GS.  

 415 
Tweede termijn 

 

Dhr. Wiesehahn (VVD) refereert met name aan culturele structuren en dan zou hij graag eerst 

een ronde langs PS zien alvorens GS een wijzigingsbesluit nemen, zeker als het gaat om grote 

culturele erfgoederen. 420 
 

Gedeputeerde Van der Hoek meldt dat PS de kaders stellen waarbinnen GS acteren. Deze 

situatie is de afgelopen tijd een keer voorgekomen met een beschermd dorpsgezicht van 

Barsingerhorn. Voorgesteld wordt om deze bevoegdheid bij GS te laten, want het gaat niet om 

grote vraagstukken.  425 
 

De voorzitter constateert dat de voordracht als hamerstuk naar PS wordt doorgeleid.  

 

8. Rondvraag portefeuille dhr. Van der Hoek en terugkoppeling deelname 

gemeenschappelijke aangelegenheden en Europa 430 
 

Mw. Keur (CDA) refereert aan punt 13.a op de C-agenda, het voorstel Blaricum, Eemnes, 

Huizen en Laren dat begin oktober ontvangen zou zijn. 
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Gedeputeerde Van der Hoek bevestigt dat het voorstel ontvangen is en met PS ter 435 
kennisname gedeeld zal worden.  

 

9. B-agenda Economie, Toerisme en Recreatie, Internationale Marketing en Acquisitie, 

Sponsoring en Subsidies Algemeen (Bond) 

 440 
9.a. Brief GS inzake Voortgangsrapportage Uitvoeringsagenda Economie  

 

De voorzitter meldt dat de leden van de commissie NLM uitgenodigd zijn bij dit agendapunt 

vanwege de link met landbouw. De vraag ligt voor of er voor de commissie aanleiding is voor 

beleidsactualisatie van de uitvoeringsagenda.   445 
 

Mw. Kocken (GL) mist in de barometer Welvaart en Welzijn het thema ‘levensgeluk’. Zijn GS 

voornemens deze indicator op te nemen in de barometer? Men wil namelijk graag kunnen 

vergelijken hoe gelukkig de Noord-Hollander is ten opzichte van de overige Nederlanders. GL 

vindt het zorgelijk dat het economische beleid van de provincie in de praktijk weinig lijkt bij 450 
te dragen aan de toch al bescheiden duurzame ambities van de coalitie. Volgens de 

rapportage is dit is een aandachtspunt in het kader van de internationale afspraken over 

reductie van CO2-emissie en dat geldt ook voor het woningtekort. Bovendien neemt de 

inkomensongelijkheid toe. De coalitie heeft kennelijk ergens een verkeerde afslag genomen. 

Zijn GS voornemens actie te nemen en zo ja, welke?  455 
 

Mw. De Meij (50plus) sluit zich hierbij aan. De economie trekt aan, maar het aantal banen 

voor ouderen groeit nog steeds niet. In de sector Financiën en Advies is zelfs sprake van 

krimp. GS worden verzocht structureel aandacht te schenken aan het blijvend (om)scholen van 

ouderen. MRA is een aantrekkelijke vestigingsplaats maar op woningbouw is de score heel 460 
laag en te weinig woningen kunnen de aantrekkelijkheid van de MRA in de toekomst 

aantasten. Wat gaan GS hier concreet aan doen? Op technologie scoort men laag maar op 

tolerantie scoort men weer goed. De barometer gaat over welzijn en welvaart, maar welvaart 

is een breed begrip dat niet alleen samenhangt met meer groei van de economie. Welzijn 

heeft ook te maken met zekerheid op het gebied van wonen en werken en die zekerheid is er 465 
niet altijd. De tweedeling tussen arm en rijk neemt toe evenals de scheiding tussen hoog- en 

laagopgeleiden. Een hoop mensen mist de aansluiting op de digitale snelweg en men vreest 

dat dit in de toekomst nog verder zal toenemen.  

 

Dhr. De Groot (D66) constateert dat er tot 2040 voldoende woningbouwlocaties zijn om 470 
woningen te bouwen. Wat moet de provincie verder nog doen? Zelf woningen gaan bouwen? 

 

Mw. De Meij (50plus) vindt dit een goed idee. Ondanks de mooie afspraken in de RAP’s blijft 

het aantal woningen nog steeds achter.  

 475 
Mw. Bezaan (PVV) leest in de rapporten onder andere dat Nederland als belangrijke 

handelspartner grote negatieve gevolgen kan ondervinden van de Brexit. Voorkomen moet 

worden dat er paniekvoetbal wordt gespeeld, want er moeten nog veel zaken worden 

geregeld. 

 480 
Mw. Van Rooij (PvdA) constateert dat Noord-Holland goed functioneert, maar op een aantal 

punten scoort zij minder zoals bij de milieu- en leefomgeving, CO2-uitstoot, woningtekort en 

inkomensongelijkheid. Deze vier factoren hebben rechtstreeks invloed op de economische 

situatie en daarom zou men bijstelling van de uitvoeringsagenda verwachten en een gedegen 

vertaling in concrete acties. Worden deze constateringen vertaald in actiepunten en zo ja, in 485 
welke? 

 

Dhr. Klein (CU/SGP) constateert dat er nog veel kansen bestaan voor de groei van de 

energiesector en dat geldt ook voor de bouwnijverheid als groeisector. In een aantal lijstjes 

met internationale vergelijkingen scoort MRA slecht op het gebied van research en 490 
development. Zien GS extra mogelijkheden voor innovatie of zijn de gestarte of binnenkort te 

starten mkb-instrumenten voldoende? Het is jammer dat de barometer enkel gebruikt wordt 

voor het economische beleid en niet om de totale begroting op af te stemmen, want dan 

komen ook niet-economische doelen in beeld, zoals de woningmarkt en milieu- en 

leefomgeving. Datacenters vormen een groeiende markt maar de geproduceerde warmt wordt 495 
nog niet goed hergebruikt. Wat zijn de kansen voor hergebruik van deze warmte? Bij de 
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ontwikkeling van de haven in Den Helder ontbreekt het speerpunt van ondersteuning van 

wind op zee. Dat dient expliciet benoemd te worden als grote kans voor de haven. 

Restwarmte van woningen bij het HVC is een prachtig project, maar afvalverbranding lijkt een 

aflopende zaak te zijn. Hoe verhoudt dit zich tot investeringen in het mogelijke gebruik van 500 
afvalverbranding voor restwarmte? 

 

Dhr. De Groot (D66) sluit zich aan bij de PvdA met betrekking tot de uitvoeringsagenda en de 

te nemen acties. De agenda kan aan diepgang winnen door de stand van het land te verbinden 

aan de kansen en bedreigingen en het verbeteren van de positie op de ranglijstjes. De lijstjes 505 
zouden dus concreter verbonden moeten worden aan de uitvoeringsagenda. De 

vestigingsplaatsfactoren in de agenda dragen bij aan het vestigingsklimaat en het 

economische herstel en daarom zou het goed zijn deze te koppelen aan de MRA of Noordkop-

activiteiten en aan de impuls vanuit het nieuwe regeerakkoord en de EU. Het specificeren van 

de te verwachten effecten kan helpen bij het evalueren van het beleid op dat niveau. De 510 
volgende vragen komen op bij de vestigingsfactoren. Is er voldoende aandacht voor 

gekwalificeerd personeel in groeisectoren en zo nee, wat kan de provincie daaraan doen? Op 

termijn dient de triple helix te resulteren in verhoging van de arbeidsproductiviteit ten 

opzichte van concurrerende regio’s. De barometer Welvaart en Welzijn wordt toegejuicht, 

hoewel het lastig is om individueel welzijn te cumuleren, maar het is een goede aanzet om te 515 
zien wat wordt bijgedragen aan het welzijn van de burger. Op de effecten van het 

topsectorenbeleid dat volgens het regeerakkoord meer regionaal is ingestoken, zal later 

teruggekomen worden. Ten aanzien van de veranderlijkheid van de economie dient flexibel en 

snel gehandeld te kunnen worden door het in het beleid inbouwen van ‘early warning signals’. 

D66 verzoekt GS een expertmeeting/dialoog te organiseren met PS om informatie en 520 
managementinformatie te verzamelen en te genereren in passende interactie met GS. 

 

Mw. Lagerveld (VVD) constateert dat Amsterdam helaas is gezakt op de Global Financial City 

Index van plaats 33 naar 40, ondanks dat verwacht wordt dat Amsterdam zou profiteren van 

de Brexit, doordat financiële instellingen die uit Londen vertrekken, zich hier zouden vestigen. 525 
Wat zijn de oorzaken van deze forse teruggang, want steden zoals Dublin en Frankfurt 

profiteren blijkbaar wel. Is hier contact over met de gemeente, wat zijn de verwachtingen de 

komende jaren en welke maatregelen kunnen genomen worden? De VVD heeft al eerder 

zorgen geuit over de Brexit en de consequenties. De gedeputeerde heeft eerder toegezegd 

dat hij zou terugkomen op de rol van de provincie. Wat zijn de consequenties van het 530 
wervingsbeleid van nieuwe bedrijven en de extra douaneformaliteiten die tot grote 

administratieve lasten leiden voor de visserijsector, en tot lange files vrachtwagens in de 

havens van IJmuiden? Worden door GS ook scenario’s ontwikkeld met betrekking tot de 

gevolgen van een harde Brexit, zeker omdat de onderhandelingen zeer stroef verlopen. Het 

banen- en werkgelegenheidsverlies moet zoveel mogelijk voorkomen worden, daarom dienen 535 
GS te focussen op de rol die de provincie kan spelen om de negatieve gevolgen voor bedrijven 

en werknemers zo beperkt mogelijk te houden. Het tekort aan ICT-personeel vormt een grote 

uitdaging. Hoe groot is dit tekort concreet en wat is de geschatte waarde? Geeft dit bedrijven 

aanleiding om te vertrekken of missen zij opdrachten? Welke acties worden ondernomen om 

ICT-talent op te leiden en te behouden? Welke rol kan de provincie hierin spelen? Door slot-540 
schaarste kunnen 20% minder vrachtvluchten vanaf Schiphol vertrekken. Daarom wijken 

exportbedrijven uit naar Brussel, Luik en Frankfurt. Wat gaat de gedeputeerde hieraan doen? 

Kan de gedeputeerde ingaan op de gevolgen voor de regionale en Noord-Hollandse economie 

en het verlies van arbeidsplaatsen door de fusie van Tata Steel met Thyssen Krupp?  

 545 
Dhr. Zoon (PvdD) heeft 62 keer het woord ‘duurzaam’ in de nota gelezen. De 

uitvoeringsagenda Economie voldoet aan de verwachtingen dat het met name gaat over profit 

zonder people en planet erbij te betrekken. De term PPP is inmiddels enigszins uitgehold en 

daar helpt deze uitvoeringsagenda aan mee. Duurzaam was een van de grondprincipes van de 

uitvoeringsagenda. Is de gedeputeerde tevreden over duurzaamheid en de daadwerkelijke 550 
uitvoering? 

 

Mw. Van Rooij (PvdA) denkt bij duurzaam eerder aan planet en niet aan profit. 

 

Dhr. Zoon (PvdD) constateert dat duurzaamheid een breed begrip is en aan inflatie 555 
onderhevig. 
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Mw. Haagsma (CDA) vraagt waar het geld verdiend wordt in de wereld van de PvdD, want 

eerst moet het verdiend worden alvorens het kan worden uitgegeven. 

 560 
Dhr. Zoon (PvdD) meldt dat met duurzaamheid ook geld verdiend kan worden, ook in deze 

provincie. Er wordt nu veel geld verdiend maar er is geen of onvoldoende aandacht voor 

duurzaamheid. Daar slaat men de plank mis in relatie tot wat vorig jaar is afgesproken. De 

provincie beschikt over voldoende middelen om met duurzaamheid en innovatie geld te 

verdienen. Bovendien hoeft in deze rijke provincie niet eerst geld verdiend te worden alvorens 565 
het kan worden uitgegeven aan duurzaamheid en het stimuleren daarvan.  

 

Mw. Haagsma (CDA) is het ermee eens dat geld op een duurzame manier verdiend kan 

worden en dat staat ook in de uitvoeringsagenda. Maar ondernemers moeten eerst geld 

verdienen voordat zij geld kunnen uitgeven en dat is het leidende principe in de 570 
uitvoeringsagenda.  

 

Dhr. Zoon (PvdD) meent dat hier sprake is van verschil van mening over de definitie. De PvdD 

is bezorgd over de uitbreiding van Petten. Hoe zit het met de koppeling tussen het Science 

Park en duurzame zonne-energie? In het verleden was sprake van samenwerking van ECN met 575 
het Science Park, maar nu wordt vooral gezocht op het terrein van het Pettencomplex en staat 

er een oranje vlag bij het Science Park. Bij Pallas bestaan tegenstrijdigheden. Bij de begroting 

staat vermeld dat er vertraging optreedt, terwijl er in de voortgangsrapportage een groene 

kleur staat. Wat is de stand van zaken van de tweede business case (dat een groene kleur 

krijgt in de uitvoeringsrapportage), de ontwerpvergunning en het bestemmingsplan?  580 
 

Dhr. De Groot (D66) vraagt zich af of deze onderwerpen bij de economische agenda 

besproken moeten worden. 

 

Dhr. Zoon (PvdD) benadrukt dat het CDA juist heeft verzocht om een integrale benadering te 585 
hanteren. Bovendien staat Petten vermeld op pagina 23. Hij verzoekt om people, planet en 

profit en duurzaamheid op meer integrale wijze te benaderen en in balans te brengen.   

 

Mw. Haagsma (CDA) verzoekt digitalisering onder bereikbaarheid te scharen en dit niet alleen 

te voegen onder de economische portefeuille, maar ook onder andere portefeuilles met het 590 
oog op de integrale benadering. De woorden van 50plus over woningtekort worden 

ondersteund. In hoeverre hebben PS nog invloed op de thema’s die van rode indicatoren zijn 

voorzien en wat kan er nog gewijzigd worden? Het CDA was teleurgesteld door het neutrale 

stoplichtje bij het duurzame investeringsfonds. Hier mag een tandje bij.   

 595 
Gedeputeerde Bond is heel erg tevreden. De barometer is pas een jaar geleden opgesteld en 

is volop in ontwikkeling. Noord-Holland is de enige provincie die een dergelijke barometer 

Welzijn en Welvaart koppelt aan het eigen beleid. Naar aanleiding van het vorige debat is de 

Brexit meegenomen en de gedeputeerde zegt toe dat van de volgende barometer levensgeluk 

deel zal uitmaken. In de volgende fase wordt ingezet op verdere verdieping en dan wordt 600 
duidelijk wat de provincie in het eigen beleid dient aan te passen. Het is een open en eerlijke 

barometer waarin 26 indicatoren zijn beoordeeld door middel van een digitale tool. Het is 

jammer dat de fracties alleen de negatieve aspecten naar voren brengen, zoals de groei van 

de inkomensongelijkheid en het grote woningtekort en de stijgende CO2-emissie. Overigens 

vallen de resultaten mee in vergelijking met de rest van Nederland. Naast deze 26 indicatoren 605 
zijn er 22 indicatoren waarop wel goed gescoord wordt. De barometer wordt jaarlijks 

geagendeerd als instrument voor het integrale beleid van de provincie, dus het gaat niet 

alleen om de economie maar ook de andere portefeuilles worden erin meegenomen. Met het 

economische provinciale beleid kan niet zoveel invloed uitgeoefend worden. Het is sowieso 

onmogelijk om de gehele economie van Noord-Holland richting te geven, maar er zijn wel een 610 
aantal thema’s waarop ingezet wordt vanuit de eigen beleidsverantwoordelijkheid, zoals bij 

het woningtekort. Deze thema’s worden in de barometer nog een keer onderstreept en vanuit 

de verantwoordelijkheden van de provincie wordt hier samen met gemeenten op ingezet. GS 

werken aan een notitie over Brexit waarin alle scenario’s voor de Noord-Hollandse economie 

aan de orde komen, evenals de mogelijkheden voor de provincie om tijdig in te grijpen en 615 
deze te laten betrekken in de onderhandelingen van de EU. Deze notitie zal richting PS 

worden gestuurd. Nu al wordt hierop door GS geanticipeerd, zoals bij het visserijbeleid, en er 

worden acties ondernomen om tijdig te kunnen aanhaken. De effecten van de maatregelen 

worden meegenomen door het beleid te versterken of te onderzoeken, dit in antwoord op de 
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vraag over het definiëren van actiepunten. De slechte score MRA en effecten van het beleid 620 
aanpassen: dit dashboard komt ter sprake in het platform Regionale Economische 

Samenwerking MRA waarin alle gegevens worden gedeeld met de 23 wethouders die hieraan 

deelnemen. Research en Development is een onderwerp waar mee aan de slag moet worden 

gegaan. Wind op zee: er wordt vol ingezet op de locatie van de windparken zodat met name 

in het noordelijke deel de eerste stappen worden gezet. Daarbij komen de havens van Den 625 
Helder en IJmuiden in beeld, met name ten aanzien van beheer en onderhoud want daarmee 

hangt structurele werkgelegenheid samen. HVC speelt een cruciale rol bij de aanleg van een 

warmtenet en CO2-leidingen van en naar de kassen. De toekomst van de afvalverbranding is 

niet te voorspellen. Onderwerpen zoals MRA, de Noordkop en EU vormen onderdeel die van 

invloed zijn op het dashboard. In de metingen wordt beoordeeld naar welke onderwerpen 630 
waar thuishoren. 

 

Dhr. De Groot (D66) stelt voor op basis van het dashboard aan te geven wat de samenwerking 

kan opleveren, zeker in de interactie met MRA. Misschien is zoiets ook mogelijk voor de 

Noordkop.  635 
 

Gedeputeerde Bond neemt daarom graag de suggestie over om een expertmeeting te 

organiseren waarvoor de partners worden uitgenodigd die bij deze eerste resultaten van 

belang zijn. Een van de belangrijkste redenen voor de lager dan verwachte aantallen bedrijven 

die naar Nederland en met name naar Amsterdam komen, is de fiscaliteit. De provincie werkt 640 
nauw samen met Amsterdam Trade in het kader van acquisitie en pakt haar rol bij ICT, de 

vraagbundeling en de acties die worden ondernomen in de witte gebieden. De provincie 

ondersteunt bijvoorbeeld een project in de oude telefooncentrale in Alkmaar dat zich richt op 

het meten en weten van big data en het gebruik van deze data om het beleid aan te passen en 

te verfijnen. De consequenties van de fusie van Tata Steel met Thyssen Krupp zijn nog niet 645 
bekend, maar de hoofdvestiging van Research en Development blijft in de provincie 

gevestigd. Tata zet in op het afbouwen van arbeidsplaatsen door normaal verloop zonder 

gedwongen ontslagen. Het Rijk is met name aan zet bij Schiphol ten aanzien van het aantal 

vluchten en de keuze voor cargo- of passagiersvluchten. Hij is het niet eens met de conclusie 

van de PvdD dat er in de barometer veel aandacht is voor profit en weinig voor people en 650 
planet. Als voorbeeld noemt hij het PIM dat binnenkort van start gaat, het provinciale fonds 

duurzame economie Noord-Holland, cofinanciering vanuit Europa en topsectoren en 

duurzame projecten en de Greenports. Er zit dus veel duurzaamheid in de uitvoering en dat 

betekent dat people en planet wel degelijk zijn geïntegreerd.   

 655 
Mw. Lagerveld (VVD) meent dat bij Schiphol niet alleen sprake is van Rijksbeleid, maar ook 

van provinciaal beleid, want de heer Tekin is voorzitter van de ORS op basis van de Alders-

akkoorden.  

 

Gedeputeerde Bond meldt dat de heer Tekin aan tafel zit bij ORS, maar dat platform richt zich 660 
met name op de balans tussen overlast en economie en daar speelt de provincie wel een rol 

voor het welzijn van de burgers. Het Science Park is een ambitie gekoppeld aan solar en de 

samenwerking met TNO en Pallas is een op zichzelf staand project ter vervanging van de 

huidige reactor voor de productie van medische isotopen. De digitale bereikbaarheid dient 

integraal aangevlogen te worden. De indicatoren waarop de provincie invloed heeft, komen 665 
terug in de verfijning van het beleid naar aanleiding van de oogst van de eerste barometer. 

Dat is een integrale klus voor het gehele college.  

 

Mw. Haagsma (CDA) vraagt of gedeputeerde Bond in gesprek is met zijn collega 

infrastructuur over een integrale benadering van bereikbaarheid en digitale bereikbaarheid.  670 
 

Gedeputeerde Bond noemt de uitrol van breedband in de witte gebieden en vraagbundeling 

voor bedrijventerreinen. Uit het feit dat hiervoor geld begroot is, blijkt dat sprake is van een 

integrale benadering. Er wordt op onderdelen een provinciale inspanning geleverd op de CO2-

emissie, maar ook het Rijk is hierbij aan zet. De provincie kan geen invloed uitoefenen op 675 
inkomensverschillen en dat valt ook niet onder de provinciale taken.  

 

Tweede termijn 
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Mw. Kocken (SP) is van mening dat op een aantal punten zeker verbetering gevraagd mag 680 
worden. Het is jammer dat de barometer voor GS geen aanleiding is om op een onderwerp 

zoals inkomensongelijkheid, extra in te zetten. 

 

Dhr. Zoon (PvdD) constateert dat PIM met name gaat over de financiering bestemd voor 

startups, scale-ups en mkb in Noord-Holland, maar duurzaamheid blijft onderbelicht. Als 685 
voorbeeld wordt de visserij genoemd, maar al eerder is gebleken dat het overlaten van 

zelfregulering aan de sectoren zelf niet goed functioneert. Op pagina 35 wordt gesproken 

over het behoud van de onderzoekslocatie Petten voor de nieuw te bouwen Pallasreactor. Hier 

staat het stoplicht op groen, maar uit allerlei signalen blijkt dit niet op groen staat. Kan de 

gedeputeerde een toelichting geven?  690 
 

Mw. Van Rooij (PvdA) vraagt in hoeverre de reactie van de commissie vertaald wordt in de 

vervolgprocedure van de barometer. 

 

Dhr. De Groot (D66) vindt de beste garantie voor duurzaamheid het ontwikkelen van een 695 
duurzaam businessmodel en deze agenda probeert dat te bevorderen. Hij bedankt voor de 

toezegging om een expertmeeting te organiseren Het zou mooi zijn om te proberen om de 

sturingsinformatie zo dicht mogelijk bij de controle-informatie te laten komen die in de 

rapportages terechtkomt. Hij is van mening dat de digitale infrastructuur tot de economische 

agenda behoort.   700 
 

Mw. Haagsma (CDA) is het hiermee eens, maar bereikbaarheid moet integraal benaderd 

worden want wellicht is er over tien of twintig jaar sprake van hele andere werkwijzen en 

kunnen werklocaties in de Kop en beneden het NZKG wellicht goed functioneren via de 

integrale snelweg in plaats van via de fysieke.   705 
 

Dhr. De Groot (D66) constateert dat de bouw momenteel stagneert door gebrek aan aanbod 

van gekwalificeerd personeel en bijvoorbeeld wachttijden bij betonfabrieken.  

 

Mw. De Meij (50plus) benadrukt dat het de provincie aan voldoende daadkracht ontbreekt om 710 
te komen tot meer woningbouw, want om daadwerkelijk woningen te kunnen bouwen dient 

men jaren eerder al te starten met de planvorming en dat gebeurt nog steeds niet.   

 

Mw. Haagsma (CDA) constateert dat bij het vestigingsklimaat niet het woningtekort vermeld 

staat, wel het tekort aan werklocaties. In hoeverre moet het woningtekort worden betrokken 715 
bij het vestigingsklimaat, mede met het oog op expats die op zoek zijn naar goede woningen? 

 

Dhr. Klein (CU/SGP) stelt voor de barometer te verbreden en niet enkel op de economische 

invalshoek te focussen. Dan wordt het een goede basis voor de discussies over beleid.  

 720 
Gedeputeerde Bond vindt de barometer een mooi instrument waar veel informatie uitgehaald 

kan worden ten aanzien van het provinciale beleid en ook richting partners. Daarom is het 

belangrijk een expertmeeting te organiseren met name gericht op een aantal onderdelen van 

de barometer waar de provincie niet direct voor aan de lat staat maar wel met partners kan 

overleggen over hoe hiermee wordt omgegaan. Daar is zeker verbetering mogelijk. Van het 725 
PIM vormen duurzame en circulaire economie de basis en dat is met name gericht op mkb 

want daar komen de meeste innovaties vandaan. Dit vormt een grijs gebied in het palet van 

Kansen voor West, het eigen fonds duurzame economie, het landelijke topsectorenbeleid en 

EFRO, met als gevolg dat er grote behoefte bestaat aan dit fonds bij het Noord-Hollandse 

mkb. Het instellen van quota op de Noordzee heeft geleid tot herstel van een aantal 730 
vissoorten die tien jaar geleden met uitsterven werden bedreigd. Vissers realiseren zich heel 

goed dat zij voorzichtig moeten omgaan met soorten waarop gevist wordt. Pallas is een 

complex project, maar voor het provinciale deel staat het project op groen. In de volgende 

commissievergadering zal de gedeputeerde de commissie in kennis stellen van het tweede 

deel van de tweede tranche . Het verzoek is binnengekomen en komt op de volgende 735 
commissieagenda te staan.. De barometer valt in dit huis onder economie, want het gaat over 

de versterking van de regionale economie, maar natuurlijk zal een integrale insteek 

gehanteerd worden. Het woningtekort/expats zullen toegevoegd worden aan de vijf thema’s 

voor het vestigingsklimaat.  

 740 
De voorzitter sluit de bespreking van dit agendapunt af.  
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9.b. Brief GS inzake beleidsvoorstel uitbreiding inzet provincie herstructurering 

winkelgebieden  

 745 
Dhr. Haijen (SP) bedankt GS voor het starten van de pilot herstructurering winkelgebieden en 

de voortgangsrapportage. In het verleden was niet iedereen overtuigd van de noodzaak voor 

de provincie om te helpen bij het revitaliseren van de detailhandel en winkelcentra. Gelukkig 

blijkt uit de pilot dat het wel degelijk zin heeft wanneer de provincie de helpende hand biedt 

en van toegevoegde waarde is bij procesbegeleiding en kennisdeling. Er ligt nu een voorstel 750 
voor een subsidie voor het toekomstbestendig maken van winkelgebieden. Het betreft 

ingewikkelde materie en het transformeren van winkelcentra zijn trajecten van lange duur. 

Daarom moet helder voor ogen gehouden worden dat de subsidie wordt ingezet waarvoor 

deze ook is bedoeld, in dit geval voor het revitaliseren van de detailhandel, zodat voorkomen 

wordt dat er onnodig nieuwe winkelcentra gerealiseerd worden. Hoe wordt dit gemonitord en 755 
aan de hand van welke indicatoren? Naast reserves voor de HIRB wordt mogelijk ook gebruik 

gemaakt van reserves voor detailhandelslocaties. Kan de gedeputeerde dit toelichten? 

 

Mw. Kocken (GL) is enthousiast over de subsidieregeling omdat niet alleen kwantitatief maar 

ook kwalitatief wordt ingezet. Deze gelden komen ten laste van de HIRB-gelden. Betekent dit 760 
een oneigenlijk gebruik van de reserve? 

 

Mw. Haagsma (CDA) dankt de SP voor dit initiatief van drie jaar geleden en zij bedankt de 

gedeputeerde voor het proces dat gestart is samen met de gemeenten op basis van een 

gemotiveerd verzoek, want dat past in de ontwikkeling van initiatieven van onderop, zoals 765 
besproken in het debat van vorige week over de omgevingsvisie. Het CDA juicht toe dat de 

gedeputeerde verder gaat dan is gevraagd door PS, maar niettemin dient er qua 

verduurzaming van de winkelkerngebieden extra ingezet te worden. Hoe kan verduurzaming 

in dit programma geïmplementeerd worden en hoeveel geld is hiervoor nodig? In het stuk 

worden alleen de gemeenten boven het NZKG genoemd, maar heeft dit ook betrekking op de 770 
gemeenten onder het NZKG? 

 

Dhr. Klein (CU/SGP) is blij met de positieve resultaten van de twee pilots. Het voorstel wordt 

ondersteund evenals het feit dat de subsidie bestemd is voor de processen en niet voor 

fysieke maatregelen, hoewel voor duurzaamheidsmaatregelen een uitzondering gemaakt zou 775 
kunnen worden. Hij sluit zich aan bij de vraag van GL en de benutting van de reserve 

herstructurering bedrijventerreinen. Houdt dit in dat hier minder gedaan kan worden? Hoe 

worden de resultaten teruggekoppeld? 

 

Mw. De Meij (50plus) is blij met het voorstel van de SP voor het uitvoeren van pilots, maar 780 
gemeenten zijn ook vaak debet aan verloedering van winkelcentra in het centrum omdat zij 

elders nieuwe centra ontwikkelen. Bij het herstructureren van winkelgebieden moet men een 

lange adem hebben. De Haarlemmerstraat was na een renovatie gedurende twintig jaar een A-

locatie geworden, maar intussen zijn de huren zo hoog geworden, dat kleine ondernemers 

niet meer kunnen betalen met als gevolg dat er alleen nog maar coffeeshops en restaurantjes 785 
gevestigd zijn. Gemeenten en ondernemers dienen door middel van cofinanciering bij te 

dragen aan de subsidieverlening. 

 

Dhr. Bakker (D66) is het ermee eens dat gemeenten hier een rol bij spelen, maar dit vormt 

onderdeel van het beleid dat wordt gevoerd samen met gemeenten waarin regionale 790 
afspraken worden gemaakt en regionale adviescommissies een rol spelen. Functioneert dit 

systeem niet goed? 

 

Mw. De Meij (50plus) wijst erop dat veel verloedering ontstaat door een slechte regionale 

afstemming door gemeenten.  795 
 

Dhr. Wiesehahn (VVD) sluit zich aan bij het CDA met betrekking tot verduurzaming van 

winkelgebieden. Het is belangrijk om hier onderzoek naar te doen en hiervoor middelen ter 

beschikking te stellen. De VVD verzoekt helder in kaart te brengen wat de gemeentelijke 

verantwoordelijkheden zijn en wat de ondernemers moeten bijdragen, zodat de provincie niet 800 
buiten haar taken treedt. 
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Dhr. Bakker (D66) verzoekt concreter aan te geven wat bedoeld wordt met duurzame 

maatregelen omdat met name geïnvesteerd wordt in kennis en processen. 

 805 
Dhr. Wiesehahn (VVD) gaat ervan uit dat deze middelen bestemd zijn voor onderzoek naar 

mogelijkheden om een winkelcentrum te revitaliseren en daarbij horen ook kansen voor 

verduurzaming.  

 

Mw. Van Rooij (PvdA) kan zich vinden in het voorstel, want dit past bij de rol en 810 
verantwoordelijkheden van de provincie. Hiermee kan waardevolle ondersteuning worden 

geboden aan gemeenten. Goed dat de evaluatie wordt meegenomen in de bestaande 

evaluatie, met dank aan de SP.  

 

Dhr. Bakker (D66) ondersteunt het voorstel en de rol die gekozen wordt door de provincie. 815 
Voor een succesvolle aanpak is een goede samenwerking tussen gemeenten, ondernemers en 

vastgoedeigenaren van groot belang. De middelen van de provincie moeten vooral bestemd 

worden voor het vergaren van kennis en informatie bij het opzetten van een goede 

samenwerkingsstructuur, maar niet voor de praktische uitvoering. Uit antwoord op technische 

vragen blijkt dat de middelen niet ten laste komen van de middelen voor de 820 
bedrijventerreinen.  

 

Dhr. Zoon (PvdD) is positief over het door de provincie ondersteunen van samenwerking en 

het stimuleren van duurzaamheid bij bedrijven. De rol van de provincie is hierbij wel 

beperkter en niet vergelijkbaar met die bij bedrijventerreinen waar de provincie kan 825 
voorkomen dat er uitleglocaties ontstaan. Dat is bij winkelgebieden niet het geval. Daarom 

heeft de PvdD problemen met de financiële dekking. 

 

Mw. Bezaan (PVV) ondersteunt thema 1, kennis en informatie, om de kwaliteit van 

winkelgebieden en detailhandelsstructuur te vergroten, maar thema 2, provinciale subsidies 830 
voor onderzoek en procesbegeleiding is een taak van gemeenten en bedrijfsleven en niet van 

de provincie. Bovendien is sprake van een grote mate van onzekerheid bij de pilots. Op blz. 2 

van bijlage 2 staat namelijk vermeld dat de pilots hebben geleid tot een versnelling van het 

proces om een transitie op gang te brengen, maar of een transitie van winkelgebieden 

plaatsvindt, is tot dusverre nog niet waargenomen. Zijn de risico’s niet te groot om 835 
provinciale middelen in te zetten? Wellicht is het beter en goedkoper voor de provincie om 

zich te richten op het vereenvoudigen en wijzigen van regelgeving zodat winkellocaties in 

bestemmingsplannen eenvoudiger en sneller gewijzigd kunnen worden in bijvoorbeeld 

woonlocaties.  

 840 
Mw. De Meij (50plus) is het met de PVV eens met betrekking tot de opmerking over 

bestemmingsplannen, maar het is niet altijd mogelijk om winkels om te bouwen naar 

woningen.   

 

Gedeputeerde Bond meldt dat de provincie in 2009 de eerste provincie was die een 845 
detailhandel- en retailbeleid heeft opgesteld. Het is dus beslist een rol van de provincie om 

winkelbestanden op elkaar af te stemmen, te voorkomen dat winkelcentra leeg komen te 

staan en het ontstaan van outlets te voorkomen, dit ter bescherming van het huidige mkb 

vanwege de belangrijke rol die zij spelen in winkelcentra. Het is nog steeds een taak van de 

provincie om de balans regionaal in stand te houden. De pilots hebben gedraaid in Castricum, 850 
Hilversum en Alkmaar, drie winkelcentra met verschillende problematiek. Een groot voordeel 

was het feit dat de gegevens gedeeld konden worden door deze gemeenten. GS doen meer 

dan de motie vraagt omdat gemeenten zelf het initiatief hebben genomen om een 

bijeenkomst te organiseren voor alle gemeenten. Naar aanleiding van deze bijeenkomst 

hebben zij de provincie gevraagd om te helpen bij het in beeld brengen van het overzicht en 855 
de balans in de regio’s. Het geld is beschikbaar gekomen door onderbesteding van het HIRB 

vanwege minder verzoeken tot een bijdrage voor fysieke maatregelen. Hij stelt voor om 

700.000 euro te bestemmen voor de verdere verdieping die in het stuk wordt aangekondigd, 

mits gemeenten en ondernemers eenzelfde bedrag beschikbaar stellen. Volgens signalen 

vanuit de gemeenten gaat dit ook lukken. De suggestie om de verduurzamingsvraag van het 860 
CDA en VVD in de verdieping te betrekken, neemt de gedeputeerde graag over, want dit 

betekent besparing op kosten van energie waardoor de positie van de ondernemers verstevigd 

wordt. Op het moment dat met de gemeenten de verdiepingsslag is gemaakt, zal het 

onderwerp terugkomen bij de commissie. Het is een kwestie van lange adem, want het gaat 
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over verandering van de (regionale) cultuur en het voorkomen van verloedering en behoud 865 
van het mkb ten behoeve van de sociale structuur in dorpen en steden.  

 

Tweede termijn 

 

Dhr. Haijen (SP) vraagt naar de criteria voor de evaluatie, waar wordt op gelet en wanneer is 870 
sprake van een succes? 

 

Mw. De Meij (50plus) merkt op dat er ook veel externe ontwikkelingen een rol spelen in 

winkelgebieden en daar heeft de provincie geen invloed op, zoals het door vastgoedeigenaren 

beëindigen van huurcontracten, het verhogen van de huren en het vervangen van mkb-winkels 875 
door grote winkelketens.  

 

Gedeputeerde Bond zegt toe dat hij de criteria zal bespreken met PS. De vastgoedeigenaren 

spelen hierin een grote rol, maar de bestemmingsplannen en de eigen structuurvisie hebben 

erbij geholpen om de schade te beperken.  880 
 

9.c. Brief GS inzake uitwerking toezeggingen over het instrument garantstellingen en 

afdoen motie M10/230516 

 

Dhr. Bakker (D66) constateert dat wanneer er vanuit de markt geen behoefte bestaat aan 885 
garantstellingen, deze niet aangeboden moeten worden. Inmiddels is duidelijk dat 

geothermieprojecten ook zonder garantstelling van de grond kunnen komen. Met het 

antwoord van GS wordt de motie als afgedaan beschouwd. Hoe worden PS geïnformeerd over 

de besteding van het fonds? 

 890 
Mw. Van Rooij (PvdA) vindt de motie afgedaan na de brief van GS. 

 

Mw. Haagsma (CDA) wil graag weten waarom er geen garantstellingen nodig zijn voor 

geothermie. De motie is afgedaan.  

 895 
Dhr. Wiesehahn (VVD) beschouwt de motie als afgedaan. 

 

Mw. Kocken (SP) meent dat geothermie niet binnen dit fonds valt. Zij beschouwt de motie als 

afgedaan.  

 900 
Dhr. Klein (CU/SGP) beschouwt de motie als afgedaan.  

 

Mw. Bezaan (PVV) heeft destijds tegen de motie gestemd, maar de motie kan niettemin als 

afgedaan worden beschouwd.  

 905 
Gedeputeerde Bond bedankt voor de commissie om de motie als afgedaan te beschouwen. GS 

kunnen altijd een garantstelling afgeven, maar de huidige twee instrumenten voldoen. Voor 

geothermie wordt gewerkt aan een landelijke garantstelling want dat is een nationaal issue. 

Jaarlijks wordt een rapportage van het PDNH-fonds voorgelegd en de stand van zaken komt 

ook terug in de begroting.  910 
 

10. Rondvraag portefeuille dhr. Bond en terugkoppeling deelname gemeenschappelijke 

aangelegenheden en Europa 

 

Er zijn geen vragen. 915 
 

11. Sluiting 

 

De voorzitter meldt dat het presidium heeft besloten om een voorstel aan PS voor te leggen 

om het onderwerp Waterrecreatie van deze commissie naar NLM te verplaatsen en water van 920 
RWW naar NLM. De vergadering wordt gesloten om 21.15 uur. 

 

*** 


